
RIBNIKI V DRAGI SO NARAVNI SPOMENIK

Neokrnjeni dragulji narave
Odkar dolino Drage varuje občinski od-

lok o naravni dediščini, ima živalstvo, upa-
mo pa da tudi rastlinstvo v tem vabljivem
ižanskem kotičku mir pred vsiljivci in nad-
ležnimi ribiči.

Peščica bajerjev, ki veljajo za naravni spo-
menik, je zdaj že kakih dvajset let v uprav-
ljanju lovske družine Ig, ki skrbi, da se
v jezercih in okrog njih ohranja pravšnje
naravno ravnovesje.

»Bajerje smo prevzeli zato, ker je v tistem
času močno padala številčnost race mlakari-
ce,« nam je povedal član LD Ig Ludvik
Sterle. »Interes Zveze lovskih družin Ljub-
ljana pa je bil, da se ta raca pa tudi druga
perjad obnovi. Kupili smo nekaj sto kebč-
kov mlakarice in začeli z intenzivno vzrejo.
Sčasoma to ni bilo več potrebno, ker so race
spet gnezdile in valile v naravi. Zdaj jih je
spet veliko. Ko jezerca prekrije led, se race
dvignejo in premaknejo v tekoče vode.«

Ribe domujejo kar v šestih bajerjih (pet
bajerjev napaja rečica Draščica, trije pa se
napajajo iz studenca). Poleg običajne potoč-
ne postrvi (Draščica je po zakonu o sladko-

vodnem ribištvu namenjena predvsem za
vzrejo mladic potočne postrvi), krapov, kle-
nov, ščuk, rdečeperk in koresljev, sta nekaj
časa tu dombvali tudi bolj »eksotični« ribi
kot sta amur in tolstobik.

»Tolstobika smo opustili, ker ni komerci-
alna riba. Premalo ga poznamo. Amur je
podoben krapu, toda tudi ta ni komercialno
zanimiv. Za nas je še najboljši ižanski krap,
in to zato, ker ga odlavljamo jeseni, ko pade
temperatura vode pod 15 stopinj. Takrat je
pritok Draščice večji in voda je zelo bistra,
ne smrdi več po blatu. Letos bi moral biti
prirast velik, ker je bila voda v bajerjih
topla. Včasih smo se držali dveletnega ciklu-
sa odlova, ribo smo odlavljali le toliko, koli-
kor je je dala narava. Zdaj pa že kaka tri leta
ribe gojimo intenzivno in legalno. Imamo
človeka, ki hodi redno krmit ribe, in sicer
pod strokovnim nadzorom Zavoda za ribi-
štvo (ta zdaj tudi dobavlja ribe, medtem ko
so jih poprej veliko dobivali s Hrvaške).
Odkar imamo takšno intenzivno krmiljenje,
je odlov rib leten,« pravi Ludvik Sterle.
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